
Zápis z 2. řádného zasedání zastupitelstva obce 

Raková u Konice 
 

konaného dne 16. 12. 2022 v místním hostinci Na Točně v Rakové u Konice 

 

Zasedání bylo zahájeno v 18:00 hod a skončeno v 20:00 hod. Zastupitelstvo bylo schopno se 

usnášet po celou dobu zasedání. 

 

Přítomní členové zastupitelstva obce: 

Na zasedání je přítomno 6 členů zastupitelstva obce: Václav Konečný, Pavel Hudeček, Marek Hajkr, 

Marcela Hajkrová, Martin Matysek, Hana Moťková 

 

Zastupitelka Marcela Hajkrová oznámila, že starosta obce se nemohl zúčastnit, ale předal jí dopis se 

svým vyjádřením ke jednotlivým bodům, které by následně přečetla. Zastupitelé nemají námitek.  

 

Bod 1. - Projednání ověřovatelů a zapisovatele zápisu zasedání 

 Starosta obce navrhl určit ověřovateli zápisu pana Marka Hajkra a paní Marcelu Hajkrovou a 

zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce Raková u Konice určuje ověřovateli zápisu pana Marka Hajkra a paní 

Marcelu Hajkrovou a zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/1 bylo schváleno. 

 

  



Bod 2. – Schválení programu zasedání 

 Starosta obce seznámil přítomné s návrhem programu uvedeném na oznámení konání 

zastupitelstva zveřejněného na úřední desce v tomto znění:  

  1. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace o přijatých usneseních 1/2022 

4. Fin 11 - 2022 

5. Rozpočtové provizorium 

6. Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

7. Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

8. Kalendáře mikroregionu Konicko 

9. Smlouva o zřízení věcného břemene pro EG.D. 

10. Výše odměn členů zastupitelstva 

11. Výše odměn členů výborů 

12. Stav přebírání obecního úřadu 

13. Prioritizace investičních akcí 

14. Diskuse 

15. Závěr 

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání zastupitelstva obce tohoto znění:  

  1. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace o přijatých usneseních 1/2022 

4. Fin 11 - 2022 

5. Rozpočtové provizorium 

6. Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

7. Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

8. Kalendáře mikroregionu Konicko 

9. Smlouva o zřízení věcného břemene pro EG.D. 

10. Výše odměn členů zastupitelstva 

11. Výše odměn členů výborů 

12. Stav přebírání obecního úřadu 

13. Prioritizace investičních akcí 

14. Diskuse 

15. Závěr 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/2 bylo schváleno. 

 

Bod 3. - Informace o přijatých usneseních 1/2022 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo se stavem plnění usnesení přijatých na zasedání 

zastupitelstva 1/2022: 

• Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo – kanalizace, podepsáno a předáno zhotoviteli. Zhotovitel 

zplnomocněn k vyřízení stavebního povolení. Nyní probíhá. Současně se shromažďují i 

podklady pro vyúčtování dotace. 

• Vánoční besídka – proběhla, balíčky pro děti od obchodu za, občerstvení od pohostinství  

• Náklady na opravu cesty do dolů – uhrazeno 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 

  



Bod 4. - Seznámení s Fin 11 - 2022 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s plněním rozpočtu obce za období 11/2022: 

                Příjmy: 6 410 979,96 Kč, tj. 98,20% rozpočtu po změnách 

                Výdaje: 5 199 046,08 Kč, tj. 79,64% rozpočtu po změnách 

 Dále starosta obce seznámil zastupitelstvo s jednotlivými položkami plnění rozpočtu. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí. 

 

Bod 5. – Rozpočtové provizorium 

 Starosta obce seznámil zastupitelstva s nutností rozpočtového provizoria. Je nezbytné pro 

další hospodaření obce v roce 2023 až do schválení řádného rozpočtu. Zastupitelstvo obce projednalo 

rozpočtové provizorium od 1.1.2023. 

  

Návrh usnesení: 

• v rámci rozpočtového provizoria bude k zabezpečení plynulého provozu obecního úřadu a 

obce čerpána měsíčně max. 1/12 objemu příjmů a výdajů rozpočtu obce schváleného po 

změnách pro předchozí rozpočtový rok 

• rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria v roce 2023 se stávají 

příjmy a výdaji rozpočtu obce na roku 2023 po jeho schválení 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/3 bylo schváleno. 

 

Bod 6. - Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

Starosta obce navrhl jako předsedu inventarizační komise pana Pavla Hudečka a jako 

členy inventarizační komise byli navrženi: Václav Konečný, Martin Matysek, Marek Hajkr. Do MŠ 

pak: Marcela Hajkrová, Hana Moťková. Jako termín navrhuje 2.1. - 25.1.2023. 

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje jako předsedu inventarizační komise pana Pavla Hudečka a 

jako členy inventarizační komise: Václava Konečného, Martina Matyska, Marka Hajkra. Jako členy 

inventarizační komise pro MŠ schvaluje: Marcela Hajkrová, Hana Moťková 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/4 bylo schváleno. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje termín konání inventur obecního majetku v termínu 2.1. – 

25.1.2023. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/5 bylo schváleno. 

 

 

  



Bod 7. – Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

 Starosta obce navrhuje na tradiční ohňostroj příspěvek ve výši 4 000 Kč, s čímž zastupitelé 

souhlasí. Navrhuje uspořádat ohňostroj opět již v 20:00 v lokalitě Za humny stejně jako v loňském 

roce. 

Ostatní zastupitelé souhlasí, nezaznamenali z loňska negativní reakce na čas ani místo konání.  

Následná diskuze: 

Občan XXXXX: Bylo by možné posunout místo konání. Loňský rok měli odpad z ohňostroje po celé 

zahradě. 

Starosta obce Václav Konečný: Pokud povětrnostní podmínky dovolí, tak bude posunuto dále od 

zahrad. V případě výrazně nepříznivých podmínek bude zváženo i jiné místo konání.  

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje výdaje 4 000 Kč na obecní ohňostroj a uspořádání v čase 20:00. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/6 bylo schváleno. 

 

Bod 8. – Kalendáře mikroregionu Konicko 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo, že došlo k navýšení ceny kalendářů. Navýšení je o cca 

2500 Kč na 8 800 Kč. Tiskne se 80ks. Předtím byla několik let neměněná cena. Mikroregion potřebuje 

od obcí informaci, zda pokračovat i v dalších letech nebo ne. Řada obcí mikroregionu to zrušila, 

některé další zmenšily počet a některé zavedou jen částečný příspěvek a část si budou platit občané. 

Následná diskuze: 

Ostatní zastupitelé: Souhlasí se stávajícím počtem ks i na příští rok i přes zvýšené náklady. Při 

vydávání kalendářů v roce 2023 zjistit případný zájem občanů i v případě nutnosti si část ceny platit. 

Starosta obce Václav Konečný: Nejvhodnější by byl příspěvek občanů, ale nevíme o kolik by se snížil 

zájem. Nejprve tedy zjistit zájem jak navrhují i ostatní. 

Zastupitel Petr Hajkr (citace z dopisu): Zachovat zdarma i přes zvýšení. Již se letos neobjednaly 

magnetky, čímž se přispívalo na chráněnou dílnu.  

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje objednání kalendářů mikroregionu Konicko na rok 2023.. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/7 bylo schváleno. 

 

Bod 9. – Smlouva o zřízení věcného břemene pro EG.D. 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s návrhem smlouvy na zřízení věcného břemene. Jedná 

se o el. vedení k pozemku XXXXX. O uzavření smlouvy byla před rokem schválena smlouva o 

smlouvě budoucí.  

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce souhlasí s dodatek smlouvy č. 1 smlouvy o dílo: 

• Oprávněná: EG.D, a.s., IČO: 280 85 400, se sídlem: Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 

00 Brno 

• Číslo smlouvy: PR-014330069839/001-ADS 

• Předmět: zřízení a vymezení věcného břemene práva Oprávněné zřídit a provozovat 

distribuční soustavu na pozemcích parc.č. 1084/2, 88/12, 88/6, 89/1 v katastrálním území 

Raková u Konice 

• Geometrický plán č.: 223-2073/2022 zhotovený firmou ADITIS s.r.o.  

• Náhrada za zřízení věcného břemene se sjednává ve výši 2 300,00 Kč 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/8 bylo schváleno. 

 



Bod 10. – Výše odměn členů zastupitelstva 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s novelou nařízení vlády č. 318/2017 Sb. O výši odměn 

členů zastupitelstev, kterou se dosavadní částky navyšují o 10%. Zastupitelé mají možnost navýšit 

odměny schválené na ustavujícím zasedání. 

Následná diskuze: 

Starosta obce Václav Konečný: Svou odměnu si nepřeje navyšovat. 

Občan XXXXX: Za něj by si zastupitelé měli odměny navýšit. Životní náklady se zvedly. 

Starosta obce Václav Konečný: K navýšení oproti minulému volebnímu obdobní došlo již na 

ustavující schůzi. Pokud bude nezbytné, tak můžeme navýšit i v budoucnu. 

Zastupitel Petr Hajkr (citace z dopisu): Svoji odměnu si přeje zaslat na charitu. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje zachování stávajících odměn členů zastupitelstva beze změny. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/9 bylo schváleno. 

 

Bod 11. – Výše odměn členů výborů 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s technickým omezením účetního IS, který neumožňuje 

vyplácení odměn členů výborů, kteří nejsou členy zastupitelstva za konání kontroly. Je možné pouze 

měsíční odměna. Starosta navrhuje odměnu ve výši 170 Kč za měsíc. 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce Raková u Konice stanoví odměnu za výkon člena výboru zastupitelstva 

obce, který není členem zastupitelstva obce ve výši 170 Kč za měsíc. Odměna těmto členům výborů 

náleží od 1.1.2023. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/10 bylo schváleno. 

 

 

Bod 12. – Stav přebírání obecního úřadu 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo a veřejnost se stavem přebírání obecního úřadu. 

 

Předpokládané fáze přebírání:  

• Zprovoznění úřadu (zařízení všech přístupů, zajištění účetní) – nezbytné přístupy jsou 

zřízeny (ÚP, banky, ČUZK). Průběžně se ukazují ještě další přístupy, které je potřeba 

aktualizovat – ještě bude několik měsíců, jedná se o desítky přístupů. 

• Získání informací o agendě úřadu (otevřené smlouvy, apod.) – aktuální fáze. Probíhá 

dokončování uzavřených smluv a dotací.  

• Běžná činnost. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí. 

 

  



Bod 13. – Prioritizace investičních akci 

Starosta seznámil zastupitelstvo s možností, které akce realizovat v následujícím volebním 

období a v jakém pořadí. Nyní je potřeba dohodnout, co má z pohledu zastupitelstva jakou důležitost 

a na co se tedy nejdříve zaměřit. Některé akce se mohou dělat víceméně paralelně, některé ne - záležet 

bude především na částce. 

 Jedná se o tyto akce seřazené podle nákladů: 

• Kanalizace - projekt je již dokončen a stavební povolení bude v prvním kvartále 2022. 

Povolení bude platné 2 roky. Je výhodné realizovat až současně s Rakůvkou.  

o Náklady: 25 000 000 Kč (k údajům z roku 2019). Nyní bych pracoval nejméně s 30 

000 000 Kč 

o Dotace: 60% ??? 

o Termín možné realizace: Určitě to není k realizaci na příští rok. Nejprve je nutné 

provést výběrové řízení na dodavatele, požádat o dotaci, úvěr, atd. Což je zhruba 

právě na ty dva roky. 

Následná diskuze: Zastupitelé M. Matysek, P. Hudeček: posunout jakékoliv činnosti nejméně 

do příštího roku; Občan XXXXX: navrhuje spočítat náklady, příjmy obce, úvěr, zahrnout 

inflaci a určit závazek obce vůči bance; Starosta obce Václav Konečný: bez Rakůvky nemá 

příliš význam, rád by ale realizaci dlouho neoddaloval, riziko pokuty, do příštího roku se 

pokusí zjistit náklady; Zastupitel P. Hajkr (dopis): nemá prioritu.  

• Protipovodňové opatření - existuje projekt, ale většina stanovisek prošla. Jedná se o výstavbu 

dvou přehrážek a souvisejících staveb. Dotčené pozemky jsou 88/6 a 88/12, tj. naproti domu 

manželů XXXXX. 

o Náklady: 6 542 110 Kč (platné v roce 2021) 

o Dotace: 85% (tzn. Cca 1 000 000 Kč je za obec) 

o Termín možné realizace: nejdříve 2. polovina roku 2023. Je třeba požádat o dotaci, 

vysoutěžit dodavatele, apod. 

Následná diskuze: Zastupitelé P. Hajkr (dopis): priorita 1, dříve nebyla možnost dotace, 

Václav Konečný při předávce úřadu obdržel nabídku poradce na přípravu projektu a zajištění 

žádosti od obce, mohl již realizovat; Zastupitel M. Matysek: priorita 1; Starosta obce V. 

Konečný: zmiňovaná nabídka byla za téměř 40 tis., stejnou službu poskytuje i naše stávající 

poradkyně, bez rozhodnutí zastupitelstva, kdy se tímto projektem zabývat nechce pokračovat. 

Není nezbytné, pokud se bude hlídat ZS. 

• Mateřská školka - počet dětí se neustále snižuje, několikátý rok je již pouze jednotřídka. Velká 

část budovy je nevyužita, resp. využita neefektivně - kromě mateřského centra se využívají 

všechny prostory. Za P. Hajkra byl yvtvořen projekt na změnu využití prostor (v přízemí 

tělocvična, v podkroví nocovna). Mělo být představeno a zkonzultováno i s ředitelkou a 

učitelkami, ale nevím, že by k tomu někdy došlo. Bylo by potřeba zrevidovat projekt, 

zkonzulovat s učitelkami, zjistit dotační možnosti.  

o Náklady: 2 000 000 - 5 000 000 Kč (platné v roce 2018) 

o Dotace: 70% (rekonstrukce veřejných budov, pro podání žádosti stačí podaná žádost 

o st. povolení) 

o Termín možné realizace: revize projektu ihned, vlastní realizace až v 2024.  

Následná diskuze: Zastupitelé P. Hajkr (dopis): priorita 2, mohlo se dávno realizovat, ale V. 

Konečný v minulém volebním období zamítl; Starosta obce Václav Konečný: je potřeba 

zrevidovat projekt, předpokládá více dětí než je reálné, vysoká priorita kvůli udržení mladých 

rodin, je možné přehodnotit celý koncept obce; Zastupitel M. Matysek: priorita 2; Ostatní 

zastupitelé: vysoká priorita. 

• Výkup parcel - za humny směrem k Bohuslavicím plánován výkup parcel. Cílem je vytvořit 

a zasíťovat pozemky a poté je nabízet jako stavební. Nic zatím není zatím vykoupeno. 

Původně bylo koncipováno, aby proveden výkup všech parcel. ZS Bohuslavice si ale 

nastavilo nyní nesplnitelné podmínky (vybudování cesty, atd.), pravděpodobně bude nutné 

změnit přístup a pokusit se alespoň o částečný výkup parcel. Prozkoumat možnosti, které 

máme směrem k výkupu, atd. 

o Náklady: 1 000 000 - 5 000 000 Kč (pouze vlastní výkup) 

o Dotace: 150 00 na zasíťování / parcela 



o Termín možné realizace: ihned 

Následná diskuze: Zastupitel P. Hajkr (dopis): byla téměř hotova dohoda se ZS, díky udání 

eroze jednoho ze zastupitelů, ale ZS odstoupila a požaduje nejprve cestu; Starosta obce 

Václav Konečný: „udání“ se týkalo nahlášení erozní události na jeho pozemcích, tím apeluje 

i na veřejnost, aby hlášení erozních událostí také podávali, pak se nesmí na těchto parcelách 

sázet širokořádkové plodiny a my bychom nemuseli řešit povodně, bude třeba změnit koncept 

– nevykoupit vše, ale jen po částech, priorita 1. Zastupitel M. Matysek: priorita 3; Ostatní 

zastupitelé: vysoká priorita 

• Auto SDH - jedná se o vozidlo DA L1Z pro SDH. Umožnilo by výjezdy jednotky k zásahům, 

dopravu dětí na soutěže, zásahy v obci, apod. Dotace již byla schválena. Přikládám seznam 

ostatních schválených dotací na tato, kde máme nejvyšší částku na nákup. Je otázka, zda tedy 

toto nezrevidovat a nesnížit požadavky na vozidlo. Neplyne závazek z držby vozidla, pouze 

standardní udržitelnost. 

o Náklady: 1 600 000 Kč 

o Dotace: 450 000 Kč 

o Termín možné realizace: ihned 

Následná diskuze: Zastupitelka M.Hajkrová: ponížit, realizovat, Zastupitel M. Matysek: 

určitě realizovat, nutné pro SDH i JPO; Zastupitel P. Hudeček: musí být ponížené, ideálně 

pouze čisté vozidlo a výbavu pak postupně; Ostatní zastupitelé souhlasí s  názorem P. 

Hudečka. 

• Hřiště - předělání stávajícího nohejbalového hřiště na multifunkční hřiště (nohejbal, líný 

tenis, basketbal,…) s umělým povrchem a oplocením včetně možnosti kluziště přes zimu. 

Znamená to i srovnání a zpevnění části terénu. Je nutné změnit i územní plán. Při jarních 

zasedání zastupitelstva jsem žil v přesvědčení, že již architekt zpracovává změnu ÚP, ale ten 

o ničen neví. 

o Náklady: 1 000 000 - 2 000 000 Kč 

o Dotace: 80%, max 800 000 Kč; do roku 2025. Možná by mohla být i jiná  

o Termín možné realizace: 2024 

Následná diskuze: Zastupitel P. Hajkr (dopis): nechtěl započít realizaci, mělo by celé řešit až 

nové zastupitelstvo, oslovená firma nepodala nabídku kvůli nutnosti změny úz. plánu; Ostatní 

zastupitelé: odložit o rok; Starosta obce V. Konečný: vysoká priorita, pokud bude nutná 

změna úz. plánu, tak se může zahrnout.   

• Cesty - Obnovení vybraných původních cest. Kde bude možné vysadit stromy, případně 

vybudovat odpočinkové místo (lavička, přístřešek,…). Bude nutné vytipovat možné varianty, 

zjistit případné dotační možnosti a poté realizovat. Je nutné vypovědět pachtovní smlouvy s 

PS (roční výpovědní lhůta) 

o Náklady: mohou být značně rozdílné, dle rozsahu; 300 000 - 2 000 000 Kč 

o Dotace: ??? 

o Termín možné realizace: druhá polovina 2024, návrhu lze pracovat ihned 

Následná diskuze: Zastupitel P. Hajkr (dopis): chtěl realizovat v minulém období, ale V. 

Konečný zamítl; Starosta obce Václav Konečný: jedná se např o cesty za Kovářovým, 

Jedličkovým, apod., vysoká priorita; Ostatní zastupitelé: vyšší priorita.  

 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce ukládá starostovi obce řešení uvedených investičních akcí v tomto pořadí: 

1. Výkup parcel v lokalitě k Bohuslavicím, 2. Auto SDH, 3. Mateřská školka, 4. Obnovení cest, 5. 

Protipovodňové opatření, 6. Multifunkční hřiště, 7. Kanalizace  

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/2022/11 bylo schváleno. 

  

  



Bod 14. - Diskuze 

• Starosta obce Václav Konečný: Dodavatel el. změnil od 1.1.2023 obchodní podmínky. Hlavní 

je možnost změny ceny 1x ročně i pro smlouvy na dobu určitou. Očekává hned v lednu. Bude 

nutné řešit dle výše nových cen. 

• Zastupitelka Hana Moťková: Jaký je stav s popelnicemi na tříděný odpad do každé 

domácnosti 

o Starosta obce: určitě se tím budeme zabývat. Proberu se starosty obcí, které s tím mají 

zkušenost. 

o Zastupitel obce Pavel Hudeček: již mají v Budětsku a Suchdole  

 

 

 

Bod 15. - Závěr 

 

 

 

Přílohy: 

 

 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 20.12.2022 

 

 

 

 

Zapisovatel:  Pavel Hudeček .............................................. dne .............................. 

 

 

Ověřovatelé: Marek Hajkr  .............................................. dne .............................. 

 

 

            Marcela Hajkrová .............................................. dne .............................. 

 

 

Starosta:        Václav Konečný          .............................................. dne .............................. 

 

 


